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آیا میثاقی در حد و اندازه جانشینی عادل بود؟

این کجا و آن کجا!

سال های سال دوشنبه شب ها عادت به دیدن نود داشتیم، 
برنامه ای که قسمتی از زندگی اغلب فوتبالی ها شده بود 

ولی به سادگی تمام از صدا و سیما ملی حذف شد.
قطعا به این زودی نابغه ای  مانند »عادل« که به تمامی 
مسائل فوتبال اشراف داشته باشد و در اجرا بی نقص باشد 
به رسانه ملی معرفی نمی شود، پس از گذشت این همه 
مدت باز هم چرای برکناری عادل را جز جناب فروغی )مدیر 
شبکه( کسی نمی داند، حذف عادل شاید به فوتبال ایران 
هم کم ضربه نزد، باید قبول کنیم که تاثیرپذیری برنامه نود 
خیلی بالاتر از از یک برنامه ورزشی معمولی بود، مسائل 
کلان فوتبال ما در برنامه نود کاملا تغییر می کرد و مورد 

تحلیل و بررسی کامل قرار می گرفت.
با  برای همه واضح و مبرهن شد که مدیران شبکه سه 
اند.  نکرده  انتخاب  او  برای  خوبی  جایگزین  عادل،  رفتن 
مردم  بین  باید  که  ای  اندازه  به  میثاقی«  »محمدحسین 
محبوب باشد نتوانسته خود را در دل هواداران فوتبال جا 
کند، البته که هرکس جایگزین عادل می شد به همین حال 

دچار می شد و از چشم مردم می افتاد...
ادامه در صفحه 7
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»کفاشیان« نماد سیاست زدگی
 در فوتبال!

ساده انگارانه است كه تصور 
و  ورزش  از  سیاست  كنیم 
از سیاست جداست.  ورزش 
وقتی مهم ترین و بزرگترین 
یعنی  ورزش  جهانی  رخداد 
سیاست  اساس  بر  المپیك 
باچنین  شده،  نهاده  بنیان 
توان  می  چگونه  رویكردی 
سیاست را از ورزش و البته فوتبال فاكتور گرفت؟ آن هم در 

دستگاهی كه ساختار دولتی دارد.
از جمله دلایلی كه فیفا اصرار دارد ساختار فدراسیون های 
کشورها، عضو غیر دولتی و البته مردم نهاد شوند! فاصله 
گرفتن آن ها از فضای سیاسی است كه شاید رویكردی زیبنده 
باشد اما بعید است تحقق یابد. نه در ایران ونه هیچ جای دنیا!
كه  دلیل جذابیتی  به  »فوتبال«،  ها  آن  راس  در  و  ورزش 
نزد اقشار مختلف مردم دارد، حتی در جوامع دموكراتیك، 
موثرترین ابزار سیاست به شمار می رود و این ابزار در ایران، 
ابزاری پركاربرد می باشد كه به دلیل فضای حاكم، دولت حاضر 

و حتی قادر نیست دندان طمع از آن بكشد...
یكی از ایراداتی كه فیفا همواره به اساسنامه فوتبال ما وارد 
هرچند  است.  مربوط  دولت  دخالت  موضوع  به  كند  می 
در پیش نویس اخیری كه تهیه و به فیفا ارسال شده به 
لحاظ شكلی و با حذف حضور وزیر ورزش در مجمع، اینطور 
استنباط می شود كه نظارت و حضور دولت كم رنگ شده اما 
انتخاب رئیس فدراسیون و فضای حاكم بر مجمع یا اقدامات 
فدراسیون به گونه ای می باشد كه به لحاظ ماهوی نمی تواند 
و قادر نخواهد بود فرادولتی عمل كند! زیرا سیاست از ورزش 

جدا نبوده و نخواهد بود.
به همین بازگشت مرد همیشه خندان فوتبال، علی كفاشیان 
به فدراسیون نگاه كنید. او بدون آنكه درباره پول های مفقوده 
در فوتبال توضیح بدهد، حكم انضباطی اش تقلیل می شود 
تا در غیاب مهدی تاج سكاندار فوتبال شود! از این اتفاق چه 
برداشتی باید داشت؟ اگر فرد دیگری به جز كفاشیان محكوم 
شده بود، آیا با او همان برخوردی صورت می گرفت كه اكنون 
با كفاشیان صورت گرفته و دوباره به صندلی ریاست برگشته؟ 
پاسخ همین پرسش كافی است كه بدانیم که فضای حاكم بر 

فوتبال ما چقدرسیاست زده است و چرا قابل انتزاع نیست...
امیر  نامه  و  البلاغه  نهج  فراز٥٣  از  برگرفته  آخر  نكته  و 
مومنان به مالك اشتر نخعی! وقتی بخش مهمی از قوه 
قضائیه كشوری آلوده از آب در می آید و وقتی دو دهه 
قبل قاضی یك پرونده جنجالی، خطاب به متهم پرونده 
می گوید:»شما در برابر خطای زیر دستانت مسئولی« و 
امروز همان قاضی در مقام معاون قوه و در برابر اختلاس 
نرسیده  یقین  زیر دست خود می گوید:»به  و...  و رشوه 
بودم«! آیا با چنین تفكری باید بپرسیم چرا كفاشیان كه 
با تمسخر، فوتبال كشور را به انزوا كشید دوباره به فوتبال 

برگشته است؟
از قدیم گفتن از ماست كه برماست. وقتی سر یك قاضی 
فراری - حالا به هر دلیلی!- برای اینكه پایش به ایران نرسد زیر 
آب می رود اما خاوری در كانادا آزادانه حتی فیلم از حضورش 
در كازینو می فرستد و ریگی را در هوا دستگیر می كنند )!( و 
شنیده می شود متهمان بانك سرمایه از جمله داماد آقای وزیر 
همچون برادر رئیس جمهور و برادر معاونش آزادانه به رتق و 
فتق امور جاریه مشغولند و... چرا باید ذهن را درگیر بازگشت 
مرد همیشه خندان كرد كه از حالا به بعد باید منتظر ریسه 

رفتن او باشیم؟
مگر نمی گوییم فوتبال ما آلوده از فساد شده؟ این فوتبال 
آلوده را كه عزمی برای پاكسازی ندارد )چون پول بی حساب 
دارد و بدون نظارت و البته لولویی به نام فیفا( چه كسی جز 
مرد خندان باید اداره كند؟ اگر هركسی جز كفاشیان می آمد 
باید تعجب می كردیم! حالامتوجه شدیدکه چرا جای فوتبالی 

ها در این فوتبال نیست؟

بعثه مقام معظم رهبری در امور حج و زیارت و سازمان 
بیانیه مشترکی  با صدور  پیش  لحظاتی  زیارت  و  حج 
با اشاره به اعلام وزارت حج و عمره عربستان مبنی بر 
برگزاری مناسک حج امسال به صورت محدود و داخلی 
برگزار  امسال  تمتع  داشتند حج  اعلام  آن کشور،  برای 

نخواهد شد.
به گزارش روابط عمومی بعثه مقام معظم رهبری در امور 

حج و زیارت ، در این بیانیه تاکید شده است که زائران 
ایرانی امسال به سرزمین وحی اعزام نخواهند شد.

در ادامه این بیانیه تصریح شده است: به اطلاع ملت عزیز 
و مشتاقان زیارت بیت الله الحرام و حرم شریف نبوی و 
ائمه بقیع و زائرین ثبت نام شده حج تمتع سال ۱۳۹۹ 
می رساند که وزارت حج و عمره عربستان سعودی روز 
دوشنبه مورخ ۲ / ۴ / ۹۹، اعلام نمود که  مناسک حج 
۱۳۹۹ به صورت محدود و داخلی و بدون پذیرش حجاج 
از این رو ، عملا اعزام  سایر کشورها برگزار خواهد شد. 
سال  مناسک حج  برای  کشورها  سایر  و  ایرانی  حجاج 

جاری به کشور عربستان منتفی  گردید.
همچنین در ادامه این بیانیه تاکید شده است: همان گونه 
که در اطلاع  رسانی های قبلی اعلام شد، بعثه مقام معظم 
رهبری  و سازمان حج و زیارت، پس از حج سال قبل، 
برنامه ریزی های لازم، تمهید و کلیه مقدمات اعزام زائران، 
اعم از  امور پزشکی، آموزش و فرهنگی، اسکان، تغذیه 
و تدارکات، حمل  و نقل و ... را مطابق سال های قبل 
این، به سبب شیوع ویروس  بر  افزون  اند.  انجام داده 
تهیه  برای  را  متعددی  تخصصی  نشست های  کرونا، 
اجرایی  مراحل  کلیه  بهداشتی جهت  دستورالعمل های 

حج با متولیان و متخصصان امر بهداشت و درمان برگزار 
نمود که نتیجه آن تدوین دستورالعمل های بهداشتی و 
اجرائی گردید. همچنین ، نمایندگی ولی فقیه در امور حج 
با استفتاء از مراجع عظام تقلید ، نظرشان را جهت انجام 
مناسک حج در شرایط اضطراری شیوع بحران کرونا در 

مواقف و مشاعر دریافت نمودند .
بعثه مقام معظم رهبری در امور حج و زیارت و سازمان 
حج و زیارت در این بیانیه تصریح کرده است: با عنایت 
به اینکه حج یک فریضه الهی بوده و برابر آیه کریمه 
قرآن )حج ۲۵( که می فرماید: » سَواءً العاکِفُ فیهِ وَالبادِ« 
تمامی مسلمانان در آن سهیم و دخیل هستند ؛ انتظار 
می رفت که دولت عربستان سعودی ، در تعاملی شایسته، 
نقطه نظرات سایر کشورهای مسلمان را جویا می شد و از 
هم اندیشی و همراهی آن ها برای حل این مشکل که در 
حال حاضر بر کل جهان سایه افکنده است بهره می گرفت. 
در هر صورت با توجه به عدم امکان برگزاری حج برای 
زائران ایرانی، ضمن محفوظ ماندن نوبت و اولویت اعزام 
حجاج محترم ثبت نام شده، کلیه برنامه ریزی های حج نیز 
به سال بعد موکول می شود و ان شاءالله در اطلاعیه های 

بعدی جزئیات بیشتری از آن اعلام خواهد شد.

خبر اول

حج تمتع ۹۹ برگزار نمی شود
سرمقاله

پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  سخنگوی 
گفت: تاکنون ٢٠٩ هزار و ٩7٠ نفر در کشور به طور 
قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ١٢١ نفر 
در ۲۴ ساعت گذشته، جان باختگان کرونا در کشور 
به ۹۸۶۳ نفر رسیده و تا کنون ١6٩ هزار و ١6٠ نفر از 

مبتلایان بهبود یافته و ترخیص شده اند.
آمار  آخرین  درباره  گذشته  روز  لاری  سادات  سیما 
مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد 
فوت ناشی از آن بیان کرد: تا دیروز بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، دو هزار و ۴۴۵ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که یک هزار و ٢٣۴ 

با این حساب مجموع بیماران  مورد بستری شدند. 
کووید ۱۹ در کشور به ٢٠٩ هزار و ٩7٠ نفر رسید.

وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، 
١٢١ نفر از بیماران کووید۱۹ جان خود را از دست دادند 
و مجموع جان باختگان این بیماری به ۹ هزار و ٨۶٣ 

نفر رسید.
معاون وزیر بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون ١۶٩ 
هزار و ١۶٠ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها 
ترخیص شده اند. همچنین ٢٨۴۶ نفر از بیماران مبتلا 
تحت  بیماری  این  شدید  وضعیت  در  کووید۱۹  به 

مراقبت قرار دارند.

لاری اظهار کرد: تاکنون یک میلیون و ۴7۵ هزار و ٣٣١ 
آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.

استان های  در  گفت:  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
خوزستان، آذربایجان غربی و هرمزگان، موارد بستری 
خوزستان  استان  در  است.  ها  استان  بقیه  از  بالاتر 
با کاهش میزان فوتی مواجهیم و در استان فارس 
استان های  در  است.  داشته  افزایش  بستری ها 
کرمانشاه، گلستان، کرمان، بوشهر  و همدان، شاهد 
در  بوده ایم.  بستری ها  میزان  ملاحظه  قابل  کاهش 
کشور  کل  در  بستری  میزان  کاهش  شاهد  مجموع 

هستیم.

»ارِوه غنا« کارشناس مسائل ایران و مدیر مرکز بین المللی 
تجارت »وِلِر« معتقد است مذاکرات پیرامون برجام باید 

دیر یا زود از سر گرفته شود.
نویسنده رساله دانشگاهی »هویت و سیاست خارجی 
ایران« در گفت و گو با بخش فرانسوی اسپوتنیک با بیان 
این که اروپایی ها برای مذاکرات آتی پیام های حسن 
نیت به ایرانیان ارسال می کنند، افزود: یکی پس از ترامپ 
وجود خواهد داشت. بنابراین در هر حال، دیر یا زود باید 

به میز مذاکره برگردیم.
این کارشناس فرانسوی می گوید اروپایی ها در موضوع 
ایران بر روی شکست ترامپ انتخابات آتی شرط  بندی 
می کنند. آنها به آرامی مشغول پیشبرد تعاملات میان 
خود هستند تا در زمان مناسب، با انجام مذاکرات ) درباره 

برجام( بار دیگر کنترل آن را بدست گیرند.
از  ایران  مسائل  کارشناس  این  نوشت:  اسپوتنیک 
بازی دپیلماتیک اروپایی ها که سلاحی موثر در مقابل 
تصمیم های ترامپ ندارند، رمزگشایی می کند. پس از  
اخیر شورای  نشست  جریان  در  ادعاهای مطرح شده 
حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی و تکذیب آن از 
سوی ایران، اروپایی ها لحن خود را شدت بخشیدند. آنها 
از یک سو اعلام کردند که از هیچ تلاش یکجانبه ای برای 

اعمال مجدد تحریم ها حمایت نمی کنند و از طرف دیگر 
این انتظار را داشتند که ایرانی ها با وجود خروج ترامپ از 

توافق، بندهای توافق وین را رعایت کنند.
غناد می گوید:  اروپایی ها نمی توانند بر واشنگتن اعمال 
فشار کنند  چون سلاح موثری برای این کار ندارند. تا 
زمانی که ترامپ در کاخ سفید باشد، آمریکایی ها از فشار 

بر ایران نمی کاهند.
این کارشناس گفت: به هر میزان که تحریم ها بیشتر 
باشد، فضای خصومت هم بیشتر می شود. ایران به دنبال 

آن است که اثبات کند که می تواند مستقل رفتار کند.
جمهوری اسلامی ایران، در چنین شرایطی، مذاکره با 
دولت ترامپ را به طور کلی »بی ثمر« می داند. خروج 
یکجانبه آمریکا از توافق برجام، پیش شرط هرگونه گفت 

و گویی را از میان برده است.
وزرای امور خارجه سه کشور اروپایی انگلیس، فرانسه 
و آلمان روز جمعه گذشته با صدور بیانیه ای مشترک 
تصریح کردند که از بازگشت تحریم های شورای امنیت 

سازمان ملل متحد علیه ایران حمایت نمی کنند.
در این بیانیه که پس از دیدار اخیر دیپلمات های ارشد سه 
کشور در برلین منتشر شد، آمده است که چنین اقدامی با 

تلاش های آن ها برای حفظ برجام ناسازگار است.

169 هزار و 160 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند

»کارشناس فرانسوی«: دیر یا زود، مذاکرات برجام باید از سر گرفته شود

کرونا در ایران

بین الملل

مجید  سعیدی

 نویسنده و روزنامه نگار
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روزنامه

3 اجتماعی

»نماینده ولی فقیه در البرز«:
مبارزه با قاچاق کالا و ارز از الزامات 
اساسی تحقق جهش تولید است

امام  جمعه کرج در دیدار با دبیر کمیسیون برنامه ریزی، هماهنگی 
و نظارت بر مبارزه با قاچاق کالا و ارز استان البرز، گفت: مبارزه 

با قاچاق کالا و ارز از الزامات اساسی تحقق جهش تولید است.
به گزارش »دنیای هوادار«، آیت الله حسینی همدانی در دیدار با 
یاسر نژاد فلاح دبیر کمیسیون برنامه ریزی، هماهنگی و نظارت 
بر مبارزه با قاچاق کالا و ارز البرز، پس از دریافت گزارش اقدامات 
انجام شده در استان برای مقابله با قاچاق کالا و ارز، بیان داشت: 
از  بدون جلوگیری  تولید  رونق و جهش  اقتصاد مقاومتی، 
قاچاق کالا و ارز بی معناست و محقق نمی شود لذا قاچاق کالا 
و ارز مهم ترین ضربه را به اقتصاد کشور می زند و دشمن نیز با 

سرمایه گذاری روی آن درصدد افزایش آن است.
وی در ادامه با تأکید بر اینکه یک بال جهش تولید مبارزه 
با قاچاق کالاست، عنوان کرد: اگر مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
به خوبی صورت گیرد و عرضه محصولات قاچاق کاهش پیدا 
کند ما با افزایش تقاضا برای کالا مواجه خواهیم شد که این 
سبب جهش تولید کالای داخلی برای رفع نیاز کشور خواهد 

شد.
امام جمعه کرج با اشاره به ظرفیت های استان چون منطقه ویژه 
اقتصادی پیام و شاهراه مواصلاتی ۱۳ استان، اظهار داشت: این 
ظرفیت ها زمینه قاچاق کالا را به شدت فراهم می کند که لازم 
است با همکاری دستگاه های نظامی و امنیتی با اهتمام جدی 

و صلابت قوی با آن مقابله و مبارزه کرد.
آیت الله حسینی همدانی بابیان اینکه هرگونه توزیع کالا خارج از 
شبکه قاچاق است، افزود: یکی از موارد توزیع کالای قاچاق به ویژه 
در عرصه پوشاک و لباس دست فروشان خیابانی هستند که خوب 
است شهرداری ها مناطق مناسبی را با اجاره بهای کم در اختیار 
این فروشندگان قرار دهند تا ضمن حفظ ظاهر شهر بستری برای 

نظارت بر کالاهایی که به فروش می رسد فراهم شود.
وی در پایان با تأکید بر اینکه مبارزه با قاچاق کالا و ارز از آثار 
و برکات فراوانی برخوردار است، خاطرنشان ساخت: مبارزه با 

قاچاق کالا و ارز باعث افزایش اعتماد مردم می شود.

»معاون سازمان حفاظت محیط زیست« 
هشدار داد:

 احتمال وقوع آتش سوزی مجدد در 
عرصه های طبیعی 

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت 
محیط زیست با بیان اینکه امسال وقوع آتش سوزی باز هم 
در عرصه های طبیعی محتمل است، گفت: باید برنامه ریزی و 
پیش بینی امکانات و تمهیدات لازم برای مهار آتش سوزی در 
حداقل زمان ممکن و سریع ترین زمان داشته باشیم تا بتوان از 
ظرفیت منابع طبیعی، دوستداران محیط زیست و تشکل های 

محیط زیستی و جوامع محلی در این حوزه استفاده کنیم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سازمان 
حفاظت محیط زیست، کیومرث کلانتری در نشست بررسی 
آتش سوزی در جنگل ها و مراتع کشور که با حضور نمایندگان 
و  زیست  محیط  مسوولان  و  مدیران  از  جمعی  تشکل ها، 
سازمان جنگل ها و منابع طبیعی در سازمان حفاظت محیط 
زیست افزود: این نشست با هدف پیش بینی و پیشگیری از 
آتش سوزی در مناطق طبیعی و برای ایجاد همدلی و تبیین 
برنامه های همکاری مشترک بین دوستداران محیط زیست و 

منابع طبیعی و دستگاه های مربوطه تشکیل شده است.
وی اظهار داشت: بررسی گزارش تهیه شده برای عوامل ایجاد 
اقدامات  و  شده  پیش بینی  اعتبارات  سوزی،  آتش  شونده 
اجرایی برای پیشگیری و مقابله با حریق و پیشنهاداتی که 
در این خصوص اعلام شده از دیگر اهداف و موضوعات این 

نشست است.

رو  به  رو  مردانی  و  زنان  یا  کودکان  با  ما  روزها  این 
می شویم که با چهره آشفته و لباس های مندرس مقابل 
رژه  پارک ها  و  میادین  در  و  چهارراه ها  سر  چشمانمان 
می روند. به راستی متولی ساماندهی این آشفتگی بصری 

در کلانشهرها کیست؟ 
قانون به صراحت مسئولیت تک تک دستگاه های عضو 
ستاد را با شرح وظایفشان مشخص کرده است. )آیین نامه 
ساماندهی کودکان خیابانی مصوب تیرماه ۸۴ هیأت 

محترم وزیران(
ظاهرأ همه دستگاه ها نیز پای کار هستند اما سؤالی که 
به اذهان متبادر می شود این است که چرا همچنان با این  
پدیده شوم و سازمان یافته در شهرها رو به رو هستیم؟  
ساماندهی  ستاد  رسمی  جلسه  یک  در  است  کافی 
ساماندهی  از  دستگاه ها  همه  باشیم،  حضورداشته 
اما چرا این  غربالگری عریض و طویلی خبر می دهند، 
پدیده نامیمون از کوی و برزن شهرمان رخت بر نمی بندد؟ 

این پرسش اصلی ماست.
بر اساس قانون، شهرداری مسئولیت جمع آوری متکدیان 
با  ها  آن  ساماندهی  و  غربالگری  و  داشته  عهده  بر  را 
بهزیستی است.  شهرداری، بهزیستی، کمیته امداد،  اداره 
کار و رفاه اجتماعی، اتباع و نیروی انتظامی از قطعات 
پازل معیوب ساماندهی امور متکدیان و معتادان هستند.

اما کجای کار ایراد دارد؟

جمع آوری  به  اقدام  روزانه  صورت  به  شهرداری  ظاهرا 
متکدیان و... از سطح شهر می نماید، ولی فردا شهر در 
حصار همان متکدیان  دیروزی است! در بازدیدی که از 
داشتم، متوجه  آسیب دیدگان  اردوگاهی ستاد  مجتمع 
از  دارد!  به ساماندهی  نیاز  ابتدائا  که خود ستاد  شدم 

کمبود امکانات و نیروی انسانی گرفته تا نبود ساز و کار 
مناسب و مکانیزه در امر غربالگری  ...

ابتدا به فکر طراحی سامانه ای به منظور ساماندهی این 
جمع آوری  فرایند  می تواند  که  سامانه ای  افتادم،  امور 
بهره وری  سطح  و  کرده  نظام مند  کاملا  را  غربالگری  و 
را افزایش دهد و این سامانه نیز مورد حمایت معاون 
محترم استاندار و فرماندار شهرستان قرار گرفت و طرح یاد 

شده در مرحله پایانی است ولی... بگذریم!
به راستی چرا این طرح، با وجود همراهی و همکاری 
عالی دستگاه محترم قضایی و حمایت رئیس شورای 
تأمین شهرستان همچنان به بهانه خلع قانونی در چرخه 
معیوب بوروکراسی اداری بعضی از دستگاه ها آچمز شده 

است؟
که  بودم  موضوع  این  شاهد  شخصا  پیش  روز  چند 
متأسفانه ساعت ها تلاش های معطوف به جمع آوری 
متکدیان و معتادان توسط شهرداری به راحتی آب خوردن 

به هدر رفت.

چرا که اداره بهزیستی می گوید:»طبق قانون برای ما 
امکان پذیرش معتادان متجاهر به علت نبود کمپ ماده 

۱۶ و ۱۵ فراهم نیست.«
اداره اتباع اعلام می دارد:»ما وظیفه ای در امر رد مرز اتباع 

نداریم  و این موضوع مربوط به نیروی انتظامی است.«

البته همکاری پلیس قابل تقدیر است. کمیته امداد هم 
ایرانی است وی را تحت  صرفا اگر محرز شود متکدی 
پوشش قرار می دهد. از طرف دیگر بیشترین متکدیان را 
اتباع و کودکان خردسال تشکیل می دهند و عموماً هم از 

این خلع قانونی مطلع هستند.

با این دور باطل و سیکل معیوب بالاخره تکلیف چیست؟

فردا  و  معتادان جمع آوری می شوند  و  متکدیان  امروز 
خوشحال و خندان به جامعه باز می گردند! هر چند خود 
دنبال  به  را  عمومی  واکنش های  افراد  این  جمع آوری 
دارد. یکی از شگردهای متکدیان، سوءاستفاده از عواطف 
چه  می دانند  افراد  این  است.  شهروندان  احساسات  و 
ساعتی، در چه مکانی و با چه کاراکتری حضور پیدا کنند.

با بررسی های میدانی دریافتم که جنسیت و رنج سنی 

و نوع تکدی گری در شهرمان چقدر پیچیده و گسترده 
می باشد. به عنوان مثال جنسیت و رنج سنی افراد متکدی 
از ساعتً ۹ صبح تا یک و نیم ظهر معمولا میانسال بوده 
و نوع تکدی گری شان نیز شامل گرفتن نسخه پزشکی در 

دست و... است.
ولی از ساعت ۱۴ لغایت ۸ شب این رویکرد تغییر می کند، 

دیگر خبری از این توع تکدی گری در شهر نیست. چرا؟
چون تا ظهر معمولا ضریب عاطفه در شهر پایین است 
ده ها  و  اداری  بوروکراسی  و  بیمار  روح  به  مربوط  که 
علت دیگر روحی و روانی است، ولی از ساعت ۱۵ به بعد 
شهروندان اکثرا از سر کار برگشته و در کنار خانواده در شهر 
قدمی می زنند. متناسب با این تغییر آن وقت می بینیم 
که جنسیت و رنج سنی و نوع تکدی گری در شهر تغییر 
شهر  به  نوع دوستی  و حسن  عاطفه  چون  است،  کرده 

برگشته و شهر کاملا در حصار عواطف قرار گرفته است.
بدین سان سودجویان با مطالعه دقیق روحیات و عواطف 
مردم به اهداف خود می رسند و اگر در این زمان شهرداری 
واکنش  با  نماید، معمولا  کودکان  به جمع آوری  اقدام 
شهروندان روبرو شده و بعضا حتی منجر به درگیری و 

نزاع خواهد شد.
با توجه به این که ۱۴ دستگاه بر اساس قوانین بالا   
دستی وظیفه دارند در بحث ساماندهی کودکان خیابانی 
و متکدیان فعالیت کنند و با وجود الزام و تکلیفی هم 
که قانونگذار برای دستگاه ها تعیین کرده است، چرا پروژه 
و  فشل  همچنان  متکدیان  و  کار  کودکان  ساماندهی 

ناکارآمد است؟

دیدگاه

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛  

کندوکاو در آسیب های اجتماعی کرج 
متکدیان، معتادان و کودکان کار

»البرز« چه خبر؟

»معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی البرز« تاکید کرد: 

رعایت موارد بهداشتی تنها سلاح در مقابل کرونا 

دکتر شهاب مستوفی با اشاره به این که هنوز واکسن و 
داروی تخصصی برای بیماری کووید١٩ تهیه و در دسترس 

نیست تاکید کرد تنها سلاح ما در مقابله با کرونا ویروس، 
پیشگیری و رعایت نکات بهداشتی است. رئیس مرکز 

بهداشت استان از مردم فهیم استان که در رعایت پروتکل 
های بهداشتی نهایت همراهی و همکاری را  با تیم های  
بهداشت و درمان در پیشگیری و کنترل بیماری کووید ١٩ در 
چند ماهه اخیر داشتند قدردانی کرد و از شهروندان خواست 
تا با رعایت این موارد در کنترل این بیماری همراهی کنند. 
تا جایی که ممکن است از رفت و آمدهای غیر ضرور 
خودداری نمایند به خصوص افراد میانسال و سالمند، افراد 
دارای بیماری زمینه ای )مبتلایان به فشار خون، دیابت، 
بیماری های قلبی ریوی و...( و مادران باردار شستشوی 
دست ها را جدی بگیریم و هر بار حداقل ٢٠ ثانیه دست ها 
را بشوئیم. استفاده از ماسک در محیط های خارج از خانه 
الزامی است به طوری که بینی و دهان را کامل بپوشاند. از 
حضور در مراکز و اماکن تجمعی پرهیز نمایند و نهایتا حفظ 
فاصله ٢ متری از دیگران و رعایت فاصله گذاری اجتماعی 

تاثیر به سزائی در کاهش موارد ابتلا به بیماری دارد.

»البرز« چه خبر؟

سیدعلیرضا موسوی

 رئیس اداره اجتماعی-
فرهنگی فرمانداری کرج
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لزوم همکاری بین همه کشورهای جهان؛

»کرونا« بحرانی مدرن فراتر
 از مرزهای جغرافیایی

لزوم همکاری میان کشورهای جهان برای مقابله موثر با 
شیوع ویروس کرونا، موضوعی مهم بود که در نشست 
سلامت و اقتصاد شهری در دوران پسا کرونا و در حاشیه 
هفتمین نشست هیأت اجرایی مجمع شهرداران آسیایی 

مطرح شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، رضا کرمی محمدی در نشست 
در  که  کرونا  پسا  دوران  در  شهری  اقتصاد  و  سلامت 
حاشیه هفتمین نشست هیأت اجرایی مجمع شهرداران 
آسیایی و به صورت آنلاین برگزار شد، گفت: امیدوارم این 
نشست ها بتواند ما را در مسیر رسیدن به جوامع تاب آور 
کمک کند و زمینه لازم را برای ارتباط و تعامل بیشتر در 

این زمینه ایجاد کند.
او با بیان اینکه به طور بالقوه نتیجه مثبتی برای آینده 
به  توجه  با  گفت:  دارد  وجود  توسعه ای  کمک های 
بحران  از  ناشی  سیستماتیک  سابقه  بی  چالش های 
ویروس کرونا و روال پاسخ هایی که تاکنون دیدهایم، این 
موضوع به سرعت منجر به تحول الگوی قدیمی روابط 
کمکی فیمابین گیرنده-دهنده به سمت مدل همکاری 

های بین المللی بین همه کشورها خواهد شد.
رئیس کمیته تاب آوری مجمع شهرداران آسیایی ادامه 
داد: تشابه وضعیت بوجود آمده در جوامع جهان بیش از 
پیش نشان داد به دلیل توسعه ارتباطات در ابعاد مختلف 
زندگی بشر، ماهیت بحران های مدرن فراتر از مرزهای 
جغرافیایی است و لذا برای مهار ویروس کرونا و مقابله 

مؤثر با آن نیازمند همکاریی بین کشورها هستیم.
تلاش های  بین المللی،  همکاریهای  اینکه  بیان  با  او 
کشورهای مختلف را در مبارزه با کووید-۱۹ تقویت می کند، 
گفت: این همکاری نه تنها مفید بلکه ضروری است. در 
کوتاه مدت، همکاری بین دولت ها برای مهار همه گیری و 
تسریع برای خروج از بحران لازم است. در درازمدت و بلند 
مدت، سیاست  های هماهنگ کننده می تواند بازیابی و 
بازسازی سیستم های اقتصادی را از راه های فراگیر و پایدار 
تسهیل کند و همچنین به آماده سازی برای خطرات و 

بیماری های آتی کمک کند.
آسیایی  شهرداران  مجمع  تاب آوری  کمیته  رئیس 
افزود: مکانیسم های به اشتراک گذاری دانش در مورد 

پروتکل های غربالگری و درمان می تواند به خصوص در 
کشورهایی که دارای سیستم های بهداشتی تحت فشار 
هستند کمک کند. کشورهایی که آغاز کننده و پیشرو 
در مقابله با همه گیری بودند می توانند درس های مهمی 
ارائه دهند و بهترین شیوه ها را به اشتراک بگذارند، اما 

پشتیبانی مالی نیز مورد نیاز خواهد بود.

کرونا سبب تقویت سیستم های جهانی شده است

رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران 
باعث  که  است  وجودی  تهدید  یک  کرونا  گفت:  نیز 
تقویت سیستم های جهانی شده است. بدون همکاری 
مؤثر، هم خروج از بحران و هم بهبود می تواند کند و 
ضعیف باشد. ابتدا، این موضوع در مورد بخش بهداشت 
صحیح است، زیرا که نظارت مؤثر بر بیماری، توسعه 
همه  برابر  در  آمادگی  و  واکسن  سریع  گسترش  و 
گیریهای آینده بهره مند از اقدامات چند جانبه خواهد 
افزایش استحکام و  آزاد و  بود. سپس، حفظ تجارت 
تاب آوری زنجیره های تأمین نه تنها دسترسی کشورها 
بلکه  می کند  تضمین  را  پزشکی  حیاتی  کالاهای  به 
اقتصاد پس از همه گیری را نیز تقویت خواهد کرد و در 
نهایت سیاست های مالی و پولی هماهنگ بین المللی، 
می تواند به اقتصاد جهانی کمک کند تا شوک فعلی 
را ضمن آماده سازی آن برای بهبودی پایدار و فراگیر 

از بین ببرد.
و  تاب آوری  کمیته  اینکه  بیان  با  محمدی  کرمی 
مدیریت بحران مجمع شهرداران آسیایی می تواند زمینه 
ساز نیل جوامع به این هدف متعالی بویژه در منطقه 
آسیا باشد، افزود: ایجاد بستر داده هوشمند برای نظارت 
بهتر و پاسخگویی به شرایط متغیر به ویژه در مقیاس 
محله، داشتن مشارکت جمعی و یکپارچه بین بخش 
به دولت های محلی  خصوصی و دولتی، توجه جدی 
برای موفقیت در چرخه مدیریت بحران، جلب مشارکت 
عمومی، سازمان های مردم نهاد و دانشگاه ها برای پر کردن 
خلاءهای موجود و تعریف رویکرد ساخت بهتر از قبل و 
تهیه برنامه های بهسازی فراگیر باید جزو محورهای برنامه 

ریزی برای تحقق شهرهای تاب آور باشد.

مدیریت شهریگزارش

خستو تاکید کرد؛

اجرای طرح های شهری با همکاری مراکز علمی

هشدار آتش نشانی؛

تغییرات کاربریِ بافت بازار پایتخت ایمن نیست

رئیس کمیسیون هنر و ارتباطات شورای اسلامی شهر کرج از 
پردیس کشاورزی و منابع طبیعی با قدمت ١٢٠ ساله به عنوان 
یکی از سرمایه های ناشناخته شهر یاد کرد که با داشتن اساتید 

مجرب و پتانسیل خوب مهجور واقع شده و مردم از این سرمایه 
عظیم هویتی و ملی بی اطلاع هستند.

به گزارش »دنیای هوادار«، رحیم خستو با حضور در پردیس 
کشاورزی و منابع طبیعی گفت: پردیس کشاورزی با ١٢٠ سال 
قدمت به عنوان نگین و سرمایه کرج و یکی از قدیمی ترین 
مراکز آموزش عالی کشاورزی است که با داشتن اساتید مجرب و 
پتانسیل خوبی که دارد اما در بین مردم این کلانشهر مهجور واقع 
شده و مردم از این سرمایه عظیم هویتی و ملی بی اطلاع هستند.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر کرج به ظرفیت های مختلف 
این دانشکده در بخش های مختلف فرهنگی، اجتماعی و 
کشاورزی اشاره کرد و گفت: وجود این مراکز علمی قوی در 
کنار شهرداری و شورای شهر می تواند از مهم ترین شاخص های 
پیشرفت شهر کرج در راستای همکاری های علمی و تحقیقاتی 
پیرامون اجرای طرح های شهری در زمینه حفظ محیط زیست، 

فضای سبز شهری، پسماند و... شود.
خستو به اهمیت هویت شهری و دغدغه و توجه اعضاء شورای 
اسلامی شهر به بحث هویت شهری کرج اشاره کرد و گفت: باید 
ببینیم دانشگاه چه انتظاراتی از شورای شهر و مدیریت شهری 
دارد و متقابلاً ما چه انتظاراتی از دانشگاه داریم و چه کمکی 
می توانیم به همدیگر کنیم اما این موضوع به شرطی اتفاق 
می افتد که میان این دو روابط مستحکم و پایداری برقرار باشد.

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری تهران 
نسبت به انجام تغییرات کاربری به صورت غیرقانونی و ناایمن در 

بافت های قدیمی و بازارها هشدار داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، سید جلال ملکی دراین باره اظهار 
کرد: یکی از دلایل تغییر کاربری های نا ایمن و خارج شدن 
محل ساختمان از حالت مسکونی افزایش وسعت بازارها در 

شهر است.
وی ادامه داد: وسعت بازار تهران از حدود ۱۰۰ سال گذشته تاکنون 
افزایش چشمگیری یافته است، همین امر موجب شده که بازار 
گسترده تر شود و مناطقی که در گذشته مسکونی محسوب 

می شده حالا قلب بازار تهران است.
سخنگوی سازمان آتش نشانی تهران اظهار کرد: یکی از دلایل 
تغییر کاربری ها این است که مراکز تجاری گسترده شده است 
با گسترده شدن بازارها برای مالکانی که خانه هایشان در دل بازار 
قرار گرفته است، از نظر مالی به صرفه تر است که تغییر کاربری 
بدهند؛ چرا که اگر مالک خانه ای ۲۰۰ متری داخل بازار که ۱۰ 
اتاق دارد را به صورت تجاری اجاره بدهد برایش نسبت به اجاره 

مسکونی سود بیشتری خواهد داشت.
وی با تاکید بر اینکه تغییر کاربری مشکل نیست و در راستای 
اهداف شهری اقدامی طبیعی است، گفت: مشکل اصلی تغییر 
کاربری هایی است که بدون اخذ مجوز و رعایت ایمنی انجام 

می شود.
ملکی با بیان اینکه سایر بازارها نیز شرایط مشابهی دارند، تصریح 
کرد: تغییر کاربری در راستای تغییر اهداف، درست است؛ اما 
باید مجوزهای لازم اخذ شود. به عنوان مثال در خیابان جمهوری 
بودند حالا  در گذشته مسکونی  از ساختمان ها که  بسیاری 
کارگاه های تولید پوشاک، کیف و کفش و... هستند؛ در حالی 

که در سند آن ها کاربری شان مسکونی قید است.
در حالی که نوع ساخت اتاق ها و سیم کشی  برق کارگاه ها باید 

بسیار متفاوت باشد.
سخنگوی سازمان آتش نشانی تهران گفت: در برخی موارد به 
غیر از کارگاه ها انبارهایی ایجاد می شود که مواد خطرناک در آن 
ها نگهداری می شود. تا چند سال گذشته خیابان ناصرخسرو، 
محدوده دارو فروش ها بود که خوشبختانه ساماندهی مشاغل به 

بخش قابل توجهی از این کسب و کارها ورود کرد اما پیش از 
آن زمانی که حریق رخ می داد به علت وجود این دسته از مواد 

شیمیایی حتی انفجارهایی نیز رخ می داد.
وی با اشاره به آتش  گرفتن یک انبار زغال که طی روزهای 
اخیر اتفاق افتاد گفت: طی این حریق زغال ها سوخته و به کف 
رسیده بود. ساختمان به ظاهر مسکونی اما با کاربری انبار زغال 
و بسیار قدیمی بود که حریق از طریق شیروانی طبقه سوم در 
حال گسترش به ساختمان مجاور بود؛ این در حالی است که 

آتش سوزی اصلی در طبقه منفی یک رخ داده بود.
ملکی اظهار کرد: مردم تصور می کنند که این اتفاق ها بسیار 
نادر است و در شرایط خیلی خاص اتفاق می افتد اما اگر تغییر 
بسیار  حادثه  وقوع  شود  ایجاد  ایمن  نا  به صورت  کاربری ها 

محتمل است.
او افزود: نباید با انجام تغییرات کاربری به فکر افزایش سود بود؛ 
اما برای خرج کردن در راستای ایمن سازی، اقدامی انجام نداد. 
حفظ جان آدم ها در اولویت است، بسیاری تصور می کنند که 
الزام افراد به ایمن سازی سنگ اندازی در راه درآمدزایی آن ها 
است، در حالی که این توصیه ها برای حفظ جان و مال افراد 

است و عدم رعایت ایمنی، پیامدهای منفی دارد.

شهری

پایتخت
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روزنامه

5 اقتصادی

قیمت های نجومی خانه در بنگاه های 
املاک ناشی از چیست؟

هنوز گزارش ماهیانه وزات راه و شهرسازی و بانک مرکزی از 
قیمت خانه های پایتخت در خردادماه منتشر نشده است با 
این حال گزارش ها از تغییر قیمت مسکن نسبت به دو ماه 
گذشته و رشد ۲۵ تا ۳۵ درصدی قیمت ها حکایت دارد که به 
گفته رییس اتحادیه املاک تهران ناشی از افزایش قیمت در 

بازارهای موازی است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، ستاد اقتصادی دولت 
این روزها در تلاش برای سامان دادن به بازار مسکن در بخش 
فروش و اجاره، تهیه بسته های سیاستی و حمایتی را در 
دست تصویب نهایی دارد که می تواند در کنترل قیمت های 
مسکن تاثیرگذار باشد، »محمد اسلامی« وزیر راه و شهرسازی 
نیز تاکید دارد که دولت با سیاست های تسهیل گر در بخش 
ساخت و ساز مسکن قصد دارد کمبود عرضه را جبران کند که 
می تواند عامل مهمی در توقف رشد قیمت ها و یا حداقل 

کاهش سودجویی و دلال بازی در بخش مسکن باشد.
اما همزمان با این تلاش ها،  وضعیت خرید و فروش مسکن 
در مناطق مختلف پایتخت، طور دیگری است، مالکان و 
فروشندگان مسکن خارج از قواعد قدیمی در نرخ گذاری بازار 
ملک، ارزش خانه های خود را با نرخ دلار روز محاسبه می کنند 
و بنگاه های املاک نیز از ترس از دست رفتن مشتری، همان 
نرخ را به عنوان فایل فروش در اختیار متقاضیان مسکن قرار 

می دهند.
آخرین گزارش دفتر اقتصاد و مسکن وزارت راه وشهرسازی از 
نرخ خانه در مناطق مختلف شهر تهران در اردیبهشت امسال 
از میانگین قیمت مسکن به بهای ۱۶ میلیون و ۹۷۰ هزار 
تومان در هر متر مربع خبر داد که نسبت به ماه قبل ۱۱ درصد 
و نسبت به ماه مشابه سال قبل ۳۳.۹ درصد رشد نشان داد. 
تعداد معاملات نیز ۱۱ هزار و ۳۱۰ فقره بود که نسبت به 
فروردین امسال ۸۰۹ درصد افزایش و نسبت به اردیبهشت 

پارسال ۶.۷ درصد کاهش یافت.
در این گزارش میانگین قیمت خانه درمنطقه ۲۲ تهران حدود 
۱۶ میلیون تومان و همچنین در منطقه ۲ شهر تهران حدود ۲۶ 
میلیون تومان بود با این حال مشاهدات میدانی خبرنگار ایرنا 
از فایل های فروش خانه در این دو منطقه از افزایش قیمت ها 

تا حدود ۲۵ درصد خبر می دهد.
سرپرست یک خانواده ۴ نفره در منطقه ۲۲ پایتخت که در 
هفته اخیر خانه ۸۰ متری خود را در »شهرک شهید باقری« 
برای فروش گذاشته است به خبرنگار اقتصادی ایرنا، گفت: 
قیمت خانه های چند سال ساخت در این منطقه در تیرماه 
بین ۱۶ میلیون و ۵۰۰ تا ۱۸ میلیون تومان به فروش می رسد 
که در اردیبشهت امسال متری ۱۲ میلیون تومان فایل می شد.
وی گفت: »اگر قصد داشته باشید خانه ای نوساز در همین 
محله خریداری کنید مجبور به پرکردن فاصله قیمتی چند 
میلیارد تومانی هستیم که از توان یک خانواده کارمند خارج 

است.«
در منطقه ۲ پایتخت در محله ستارخان نیز شرایط به همین 
اردیبشهت ماه  و  نسبت خرداد  به  قیمت ها  است.  آشفتگی 
افزایش چشمگیری دارد و قیمت خانه های نوساز از کف قیمتی 
۳۵ میلیون تومان فایل )پیشنهاد(  می شود که در اریبهشت ماه 

امسال ۳۲ میلیون تومان در هر متر مربع بوده است.
رئیس اتحادیه مشاوران استان تهران، گفت: درست است 
مشاوران املاک پیرو اجرای این دستور متضرر می شوند 
اما با هدف کنترل بازار مسکن این دستور را داده ایم. ضمن 
اینکه تاکید داریم نرخ ها دست مشاوران املاک نیست و 
افزایش قیمت ها کسادی بازار را برای مشاوران املاک در 

پی دارد.
قلی خسروی با بیان اینکه برنامه ساخت مسکن اجتماعی 
ساخت  برنامه  اما  افزود:  نشد،  اجرایی  گذشته  دوران  در 
مسکن ملی و تکمیل مسکن مهر تا پایان سال و اعطای 
زمین های ۹۹ ساله به بخش خصوصی برای ساخت خانه 
می تواند سیاست هایی کنترلی خوبی برای توقف رشد قیمت 

مسکن باشد.

مسکن

تحقیقات بازاریابی می تواند برای یک کسب وکار مشخص کند 
که چه محصولات یا خدمات جدیدی ممکن است سودآور 
باشند و برای محصولات و خدماتی که در حال حاضر در 
دسترس هستند، مشخص می کند که آیا آن ها توقعات و 
نیازهای مشتریان را برآورده می سازند یا خیر؟. صاحبان کسب 
و کارهای کوچک، با تحقیق برای یافتن پاسخ سوالات خاص، 
می فهمند که آیا نیازی به تغییر در طراحی بسته بندی شان 
یا روش های تحویل کالا یا خدماتشان وجود دارد و آیا باید 
خدمات اضافی ارائه کنند یا خیر؟. ویلیام بیل از شرکت گروه 

طرح ثروت می گوید:

»کوتاهی و وجود عیب و نقص در انجام تحقیقات بازار قبل 
از شروع یک کسب و کار جدید یا در خلال عملکرد آن، مانند 
این است که شما ماشینی را بدون وجود نقشه راه و علائم 
جاده ای از تگزاس تا نیویورک برانید. شما باید بدانید که در 
کدام جهت حرکت کنید و با چه سرعتی در مسیر برانید. یک 
برنامه تحقیقات بازار خوب مشخص می کند که مشتریان 

شما چه کسانی هستند و آن ها را کجا باید بیابید. همچنین 
به شما می گوید که چه زمانی بیشترین احتمال خرید آن ها، 

از روی میل و رغبت وجود دارد.«

هنگامی که یک تحقیق بازار را هدایت می کنید، از نتایج آن 
جهت ایجاد کسب وکار جدید و برنامه بازاریابی یا برای ارزیابی 
موفقیت برنامه فعلی تان استفاده خواهید کرد و این دلیل 
خوبی است مبنی بر اینکه چرا باید در تحقیقات بازار سوالات 
درست با شیوه درست و از افراد درست پرسیده شوند. تحقیق 
نامناسب می تواند یک کسب وکار را به جهت اشتباهی هدایت 
کند. در ادامه مقدمات تحقیقات بازار که می تواند برای شروع 
به شما کمک کند و اشتباهاتی که باید از آن ها اجتناب کرد، 

بیان خواهند شد.

انواع تحقیقات بازار

)Primary Research( الف- تحقیقات اولیه
هدف از تحقیق اولیه، جمع آوری اطلاعات با استفاده از تحلیل 
فروش جاری و اثربخشی شیوه های جاری است. همچنین 
در تحقیقات اولیه برنامه های رقبا نیز در نظر گرفته می شوند 
و اطلاعاتی از وضعیت رقابت شما در اختیارتان می گذارد. 

اطلاعات تحقیقات اولیه می تواند از طرق زیر به دست آید:
- مصاحبه )تلفنی یا رو در رو(

- جمع آوری اطلاعات

-  پرسشنامه
- تشکیل گروه های متمرکز، متشکل از مشتریان بالقوه یا 

مشتریان فعلی و دریافت بازخورد های مستقیم آن ها
بعضی از پرسش های مهم در این مرحله به شرح زیر است:

- چه عواملی را در هنگام خرید این کالا یا خدمات مورد توجه 
قرار می دهید؟

- چه چیزهایی را درباره محصولات و خدمات موجود در بازار 
دوست دارید یا ندارید؟

- پیشنهادهای شما برای بهبود محصول چیست؟
- چه قیمتی برای این محصول یا خدمت مناسب است؟

)Secondary Research( ب- تحقیقات ثانویه
هدف از تحقیق ثانویه، تجزیه و تحلیل اطلاعاتی می باشد که 
در حال حاضر منتشر شده است. شما با استفاده از اطلاعات 
ثانویه می توانید رقبا را شناسایی کنید، شاخص ها و معیارها 
را مشخص کنید و بخش های هدفتان را شناسایی کنید. 
بخش های هدف شما افرادی هستند که در محدوده آماری 
مورد نظر شما قرار می گیرند؛ یعنی افرادی که یک سبک زندگی 
خاص یا الگوهای رفتاری خاص دارند یا در یک گروه سنی 

مشخص قرار می گیرند.

جمع آوری اطلاعات

مشتریانش،  شناخت  بدون  نمی تواند  کسب وکاری  هیچ 
کالاهایش و خدماتش و به طور کلی بازار، موفق شود. رقابت 
بی رحم است و عملکرد بدون تحقیق و بررسی شما ممکن 

است برای رقبایتان نسبت به شما مزیت رقابتی ایجاد کند.
به طور کلی، دو دسته اطلاعات وجود دارد: کمی و کیفی. 
روش های کمی از روش های تحلیل ریاضی استفاده می کنند 
و به نمونه های آماری در مقیاس بزرگ نیاز دارند. نتایج این 

اطلاعات می تواند تفاوت های معناداری را به طور آماری 
مشخص کند. اگر یک وب سایت دارید، بخش تجزیه و تحلیل 

وب سایت شما جایی برای یافتن نتایج کمی می باشد.
این اطلاعات می تواند در تعیین بسیاری از مسائل، مثل 
اینکه علاقه مندان به محصول یا خدمات شما از کجا می آیند، 
بازدیدکنندگان چه مدت زمانی در سایت شما توقف می کنند و 
از کدام صفحه خارج می شوند، به شما کمک کند. روش های 
کیفی به شما کمک می کند تا روش های کمی خود را توسعه 
دهید و آن ها را به دقت تنظیم کنید. این روش ها به صاحبان 
کسب و کارها کمک می کنند تا مسائل و مشکلات را تعریف 
و تعیین کنند و اغلب از روش های مصاحبه ای برای آگاه 
شدن از نظرات، ارزش ها و عقاید مشتریان بهره می گیرند. 
در تحقیق کیفی معمولا اندازه گروه نمونه، کوچک است. 
بسیاری از صاحبان کسب وکارهای جدید، از نظر مالی و زمانی 
در مضیقه هستند و میانبرهایی را انتخاب می کنند که ممکن 
است در آینده منجر به نتیجه عکس شوند. در ادامه به سه 
مورد از این دام ها که باید از آن ها اجتناب کرد، اشاره می شود.

خطاهای رایج در بازاریابی

استفاده صرف از تحقیقات ثانویه. استناد به کارهای  1
دیگران به شما تصور صحیح و کاملی نمی دهد. البته 
این یک نقطه پراهمیت برای شروع است، اما اطلاعاتی که 
شما از تحقیقات ثانویه به دست می آورید، ممکن است 
قدیمی باشد و ممکن است فرصت استفاده از فاکتورهای 

دیگری را که مرتبط با کسب و کارتان باشد، از دست بدهید.

استفاده صرف از منابع اینترنتی. وقتی که از موتورهای  2
جست وجوگر رایج برای جمع آوری اطلاعات استفاده 
می کنید، فقط اطلاعاتی را به دست می آورید که در دسترس 
همگان قرار دارند و ممکن است که کاملا صحیح نباشند. برای 
انجام تحقیقات عمیق تر در محدوده بودجه ای شما، از منابع 
موجود در کتابخانه های محلی، دانشگاه ها یا مراکز مشاوره 

کسب و کارهای کوچک بهره ببرید.

جمع آوری اطلاعات فقط از افرادی که می شناسید.  3
زمان  در  کوچک  کسب وکارهای  صاحبان  گاهی 
نزدیک شان  اعضای خانواده و همکاران  با  تحقیق، فقط 
مصاحبه می کنند. اما اغلب، دوستان و خانواده گزینه های 
مناسبی برای جمع آوری اطلاعات و ارزیابی نیستند. برای به 
با  باید  اطلاعات،  دقیق ترین  و  مفیدترین  آوردن  دست 
مشتریان واقعی در مورد نیازها، خواسته ها و انتظارات شان 

صحبت کنید.

بازاریابی و فروش

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛  

تحقیقات بازاریابی چیست و چگونه پروسه آن را تکمیل کنیم؟
مروری بر خطاهای رایج در بازاریابی

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه
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شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

فرهنگی

جهان سینما

»مایکل کیتون« در حال مذاکره است تا پس از ۳۱ 
سال دوباره در نقش بتمن ظاهر شود.

»متیو مک کانهی«: جوئل شوماخر نه تنها به من فرصت 
داد بلکه برایم جنگید. او که می دانست استودیو 
ممکن است هرگز نخواهد فردی ناشناخته مانند من 

را برای نقش اول فیلم قبول کند اما پایم ایستاد.

»جشنواره ونیز« )قدیمی ترین جشنواره سینمایی 
جهان( در حال آماده سازی برای برگزاری کاملا 
ماه  در  قرمز  فرش  مراسم  با  همراه  فیزیکی 

سپتامبر است.

جوایز »گلدن گلوب« که معمولا در ماه ژانویه اهدا 
می شود، بعد از تغییر تاریخ برگزاری اسکار، دو ماه 

دیر تر از تاریخ همیشگی برگزار خواهد شد.

»مهتاب کرامتی« به فیلم سینمایی »صحنه زنی« به 
کارگردانی علیرضا صمدی پیوست.

»حسین انتظامی«: شفافیت بدون دولت الکترونیک 
ناممکن است.

تعلیقی  ماه حبس  پنج  به  علیدوستی«  »ترانه 
محکوم شد.

با پایان مهلت ثبت و ارسال فیلم های کوتاه چهار 
هزار و ۹۸۶ اثر از کشورهای سراسر جهان به بخش 
بین الملل »جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران« 

ارسال شدند.

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم موسیقی جاز »لوئیس آرمسترانگ ویلیام کریستوفر هندی را می نوازد« اثر »لوئیس 
آرمسترانگ« یکی از برترین آثار این آهنگساز، خواننده و نوازنده نامدار آمریکایی است. 
آرمسترانگ از مطرح ترین شخصیت های تاریخ موسیقی جاز است که در طول بیش 
از ۵۰ سال حضور در دنیای موسیقی، از شخصیت های بی بدیل این سبک محسوب 
می شود. او در این آلبوم، آثاری از ویلیام کریستوفر هندی، آهنگساز و موسیقی دان 
مشهور آمریکایی که از او به عنوان پدر موسیقی بلوز یاد می شود را اجرا کرده است. 
این آلبوم که در آن آرمسترانگ همه نوازندگان مطرحش که با نام All-Stars شناخته 
می شوند، او را همراهی می کنند،  اثری است که ۴ سال پیش از فوت هندی منتشر 
شد و توانست موفقیت و اعتبار زیادی برای آرمسترانگ به ارمغان بیاورد و به نوعی ادای 
دینی به یکی از ماندگارترین و تاثیرگذارترین ترانه سرایان آمریکا باشد. این آلبوم تا به 
امروز دو بار بازنشر شده است؛ بازنشر اول آن متعلق است به سال ۱۹۸۶ و اما بازنشر 
کامل آن به ساز ۱۹۹۷ باز می گردد که در آن همه قطعات به همراه نسخه های متفاوت و 
همچنین مصاحبه با شخص ویلیام کریستوفر هندی وجود دارد بی شک این اثر یکی 
از برترین آثار تاریخ جاز و بهترین نمونه های تنظیم این سبک در دهه ۶۵ است که با 

وجود گذشت بیش از ۷۰ سال از زمان انتشارش، همچنان جذاب و شنیدنی است.

» لوئیس آرمسترانگ ویلیام کریستوفر هندی را می نوازد 
1954 / »Louis Armstrong Plays W.C. Handy 

:: لوئیس آرمسترانگ ::

»هیو مورگان ۱۲ ساله با خانواده اش -که کارگر معدن هستند- در دره ای سرسبز و آرام 
زندگی می کند. اما، هم زمان با رشد و تغییر هیو، زندگی بیرون نیز به شدت در حال 
تغییر است...« خلاصه ای است از یکی از مهم ترین ساخته های یکی از بزرگترین 
 How Green My( »فیلمسازان ادوار سینما آقای »جان فورد«. »چه سرسبز بود دره من
Valley Was(، بسیار داستان غمگینی است، هرچند که روایت آن از نقطه دید یک 
بچه، مقداری از حزن آن کم می کند. این فیلم درمورد، مرگ، از دست دادن و کمبود 
است. اولین جدایی زمانی اتفاق می افتد که آقای »مورگان« با پسرهای بزرگسالش 
بر سر مسائل انسانی قطع رابطه می کند. این فیلم نامزد ده جایزه اسکار شد و پنج 
مورد از آن ها شامل بهترین فیلم را برد و در سال ۲۰۰۵ نشریه بریتیش فیلم، دره من 
چه سرسبز بود را جزو برترین فیلم های تاریخ اسکار قرار داد؛ زیرا این فیلم همشهری 
کین و شاهین مالت را از دور رقابت خارج کرد. یقینا مهم ترین و بیادماندنی ترین 
کاراکتر های این خانواده و این خانه پدر و مادر هیو هستند. پدر و مادری که تا ابد در 
ذهنمان می مانند و شمایل، گفتار و رفتارشان هیچگاه از یادمان نمی رود. پدر خانواده 
یک کنترل کننده مهربان است که غالبا در میزانسن ها اهمیت او را در موقعیت ظاهریِ 

وی می بینیم. تماشای این شاهکار به یادماندنی را به شما عزیزان توصیه می کنیم.

»چه سرسبز بود دره من
1941 / »How Green Was My Valley 

:: جان فورد ::

»اتاق ورونیکا« نمایشنامه ای است که توسط »ایرا لوین«  در سال ١٩7٣ نوشته 
شده است. این نمایشنامه خط باریک بین واقعیت و خیال، جنون و قتل را 
بررسی می کند. جان و مارین مکی زن و شوهر مسن ایرلندی هستند که زوجی 
جوان به نام سوزان و لری به خانه ی سرایداری شان در حومه ی بوستون می 
آورند. سوزان و لری به تازگی با هم آشنا شده اند و مکی ها هم این زوج را در 
یک رستوران به خاطر شباهت سوزان به زنی مرده به نام ورونیکا دیده اند. مکی 
ها به سوزان می گویند خواهر بزرگ تر ورونیکا به خاطر مرگ او دچار عذاب شده 
و اوضاع روحی خرابی دارد. آن ها سوزان را قانع می کنند تا مانند ورونیکا لباس 
بپوشد و با خواهرش حرف بزند شاید بتواند حال او را بهتر کند. سال ١٩7٣است 
اما خواهر ورونیکا فکر می کند ١٩٣٥ است. زوج پیر سوزان را در اتاق ورونیکا تنها 
می گذارند تا با مشکل روبرو شود اما پس از مدتی با لباس ها و ظاهری کاملا 
متفاوت برمی گردند... از آنجایی که با شناسایی نام واقعی شخصیت ها طرح و 
پلات نمایشنامه برای مخاطبانی که اثر را می شنوند لو می رود، نام هایی که در 
نسخه های چاپ شده و نمایشنامه نیز برای چهار شخصیت از آن ها استفاده شده 

است مرد، زن، دختر جوان و مرد جوان است.

»اتاق ورونیکا 
1973 / »Veronica’s room: a melodrama

:: ایرا لوین ::

کتابفیلم موسیقی

یادداشت

پر خطر مثل »م.م.م«؛ مصرف مواد مخدر

یکی دیگر از رفتار پرخطر مصرف مواد مخدر می باشد. 
استفاده از مواد مخدر یکی از معضلات جامعه جهانی است 
که جز تباهی، نابودي، بیماري، پشیمانی و مرگ چیزي به 
دنبال نخواهد داشت و در هر جامعه اي با توجه به ویژگی 
هاي خاص فردي، اجتماعی و شخصیتی افراد آن جامعه، 
باعث بروز مشکلاتی جبران ناپذیر می شود. اعتیاد عوارض 
بسیار جدي و عمیقی روي سلامت جسمی و روحی روانی 
فرد، زندگی خانوادگی، اقتصاد، امنیت و رشد فرهنگی جامعه 
می گذارد. در جوامع امروزي کاهش توسعه اقتصادي و 
حتی عدم ثبات سیاسی از عوارضی است که به معضل 
اعتیاد نسبت داده شده است. اعتیاد به مواد مخدر بسیاري 
از رفتارهاي طبیعی و معمول را در زندگی فرد معتاد مختل 
می کند و در فرد هیچ تمایلی براي پرداختن به تفریحات 
سالم و فعالیت هاي طبیعی باقی نمی گذارد. به طوري که 
فرد از نظر روانی همواره درگیر تهیه و مصرف مواد مخدر و یا 
سپري کردن دوره نئشگی پس از مصرف ماده مخدر است. 
سوء مصرف مواد، هزینه قابل توجه را به جامعه تحمیل می 
کند و هر سال هزاران بیلیون دلار صرف توزیع داروها، درمان 
مصرف کنندگان و پرداختن به پیامدهاي سوء مصرف مواد 
می شود. بر پایه برخی برآوردها ٢٠٠ میلیون نفر معتاد در 
سراسر جهان وجود دارد. هر چند آمار کشوري اعتیاد، به علت 
دشواري در تشخیص و گزارش صحیح موارد، آمار دقیقی 
نمی باشد اما به نظر می رسد بین ١/٢ تا 6 میلیون نفر در 

ایران از مواد مخدر بصورت وابستگی یا تفننی استفاده می 
کنند. افراد معتاد به مواد مخدر یکی از قشرهاي پرخطر و یا 

در معرض خطر جامعه محسوب می شوند.
سوء مصرف مواد به الگوی ناسازگارانه استعمال مواد برای 
مقاصد مختلف از جمله کسب لذت، نشاط و یا تسکین آلام 
روانی و جسمی بدون توجیه و مجوز پزشکی و به صورت 
خطرآفرین اطلاق می گردد. به عبارتی دیگر، »سوء مصرف 
ماده« به مصرف داوطلبانه و غیر مجاز یک ماده، بدون ایجاد 
تحمل و علائم محرومیت )پس از قطع مصرف آن( و به 
طور کلی بدون مشخصات لازم برای بیماران وابسته است، با 
یک یا چند مورد از علائم زیر در طول ١٢ ماه تظاهر می کند:
فعالیت های  در  اختلال  به  منجر  مواد  مکرر  - مصرف 
اجتماعی، شغلی و تفریحی شود )مانند غیبت های مکرر، 
تضعیف عملکرد شغلی، سهل انگاری و بی تفاوتی نسبت به 

فرزندان و افراد خانواده(
- مصرف مکرر مواد در موقعیت هایی که ماده خطرناک است 

)مثلا رانندگی در حالت مستی یا خواب آلودگی(
- تخلفات قانونی مربوط به مصرف مواد، )مثلا اقدامات 
مجرمانه همچون سرقت، خشونت، همکاری با سازمان ها و 

گروه های غیر قانونی و...(
- مصرف مداوم مواد، علی رغم مشکلات اجتماعی یا بین 

فردی ناشی از آن )مانند مشاجره و درگیری با همسر(
رایج ترین شیوه های مصرف مواد مخدر عبارتند از: استنشاق، 
کشیدن یا تدخین، بلعیدن یا خوردن، تزریق و شیوه های 
خاص دیگری  نیر وجود دارند که افراد با توجه به دسترسی و 

برخی رسوم از آن استفاده می کنند.
سوءمصرف مواد زمانی روی می دهد که از هنجارهای 
مواد  مصرف  سوء  شود.  تخلف  مواد  مصرف  اجتماعی 
همیشه با وابستگی شیمیایی نسبت به مواد همراه نیست. 
وابستگی شیمیایی عبارت است از شرایطی که در آن مصرف 
مواد اجباری است و مصرف کننده قادر به توقف مصرف 

نیست؛ زیرا به آن وابسته شده است. این وابستگی ممکن 
است روانی باشد که در آن صورت فرد برای دست یافتن به 
سرخوشی ناشی از مواد به آن نیاز دارد و یا جسمی است 
که در آن واکنش نسبت به علائم محرومیت ناشی از قطع 

مصرف فرد را مجبور به مصرف مواد می کند.
ارتباط میان مصرف مواد اعتیادآور و روانگردان و بی بندو 
باري جنسی و سوانح رانندگی جوانان بارها گزارش شده 
است. همچنین اینکه معتادان به مواد مخدر از گروه هاي در 

معرض خطر ابتلا به HIV هستند.
صرفنظر از مشکلات جسمی و روانی متعدد مواد مخدر 
مانند توهم، افزایش اعتماد به نفس کاذب و... باید به تأثیر 
زیانبار آن بر زندگی جمعی و فردي افراد جامعه اشاره کرد. 
شیوع رفتارهاي پرخطر در بین نوجوانان و جوانان ایرانی 
نیز در سالهاي اخیر به یک مسئله اجتماعی تبدیل شده 
است و نگرانی هاي عمیقی را در سطوح مختلف مدیریتی، 

دانشگاهی و عمومی جامعه به وجود آورده است.

فاطمه قاجار قوانلو

 نویسنده
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روزنامه

7 ورزشی

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

نمایندگان مجلس هر کدام علاوه بر تخصصی که دارند 
دارای گرایش های فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی، سیاسی و 
ورزشی هم می باشند. ورزش از جمله محوری ترین مقوله 
هایی است که اغلب نمایندگان با آن سر و کار داشته و 
دارند و از این رو فراکسیون ورزش در مجلس طرفداران 
زیادی دارد. البته فعلا مشغول تشکیل و تکمیل کمیسیون 
ها هستند ولی پیش بینی می شود که فراکسیون ورزش از 

پرطرفدارترین فراکسیون ها باشد.
در  نماینده سبزوار  دو  از  یکی  عنابستانی«  اصغر  »علی 
مجلس یازدهم مدرک کارشناسی ارشد حقوق را از دانشگاه 
معتبر شیراز گرفته و جزود معدود نمایندگان مردم سبزوار 

است که ورزشکار و ورزشدوست است.
در بین نمایندگانی که طی ادوار گذشته از این شهر و دیار 
به مجلس راه پیدا کرده اند، ورزشکار و فردی که گرایش 
وعلاقه به ورزش داشته باشد کمتر بوده و شاید حضور 
علی اصغر عنابستانی برگ برنده جوانان و نوجوانان و مردم 
خونگرم سبزوار باشد تا ورزش این دیار تحرکی هدفمند 

داشته باشد.
همان ابتدای برخورد با جناب عباستانی کاملا مشخص 
است که وی از جنس ورزش است و از این رو راحت تر با 
وی ارتباط برقرار کردیم که خلاصه و نکات مهم این گفت و 

گو را در ادامه خواهید خواند:
- من کشتی می گرفتم و ورزش های رزمی راهم پیگیری 
می کردم. البته در منطقه ما همه مردم با کشتی و چوخه 

آشنا هستند و چوخه جزو آداب و رسوم مردم است.
- البته برادرم خیلی حرفه ای تر کشتی را دنبال کرد و حتی 
عضو تیم دانشجویان شد و به مسابقات جهانی دانشجویان 

در ترکیه هم اعزام شد.
- از گود زینل خان اسفراین که پایتخت کشتی سنتی 
دنیاست گفت و اینکه چه شوق و حالی خانواده ها برای 
فرا رسیدن فروردین ماه دارند تا شاهد هماوردی چوخه 
کاران در روستاها و بخش های مخلف سبزوار و روستاهای 
فینال  حکم  که  ماه  فروردین  روز ١4  در  باشیم:  اطراف 
قهرمانان و پهلوانان چوخه است طبق یک سنت دیرینه 
مردم از سراسر شهرها و روستاها به منطقه گود زینل خان 
اسفراین می آیند و عظمت جمعیت چند ده هزار نفری در 
روز ١4 فروردین آن قدر بالا هست که گاه تا یکصد هزار نفر 
را دور خود جمع می کند. فیلا از این اتفاق برای نمایش 

عظمت کشتی در صفحه اول خود همراه با تصاویر زیبا 
مانور می دهد و اکنون که شنیده شد یک فدراسیون جهانی 
چوخه با تلاش دلسوزانی از دیار خراسان بزرگ تشکیل شده 
باید راهی را فراهم کنیم تا مسابقات جهانی چوخه را شاهد 
باشیم. وی ترجیح می دهد فعلا وارد مسائل کلان ورزش 
نشود اما می گوید: ورزش عامل نشاط و شادابی جامعه 
است و برای ما مهم اینجاست که فرهنگ ورزش در جامعه 
نهادینه شود و مردم ورزش را به اندازه امور روزمره خود و 

ضروری بدانند.
اندک بود سایر مباحث و سوالات  البته فرصت چون   -
حوزه انتخابیه را دنبال نکردیم و گذاشتیم برای یک فرصت 
مقتضی تا از هندبال سبزوار و از تکمیل ورزشگاه بزرگ 
١٥ هزار نفری و کمبود فضاها و عدم پشتیبانی از هندبال 
و تیم های هندبال سبزوار بگوییم ولی حتما در نشست 
بعدی این پرسش ها را مطرح خواهیم کرد. در مجموع 
خوشحالیم که جناب عنابستانی هم ورزشی است و هم 

علاقمند به مباحث ورزشی.

گفت و گو

»عضو کمیسیون اجتماعی مجلس« در گفت وگو با »دنیای هوادار«:

ورزش عامل پویایی جامعه است

ریاضت جسم یا سختی دادن بدن یکی از رفتارهایی است 
که در اغلب فرق و مکاتب برای پرورش روح و متعالی 
شدن اندیشه به کار می رود. در برخی آیین ها مانند 
هندوییسم اصل بر شدت و حدت این سختی است و 
در برخی دیگر مانند مسحیت و اسلام حدی از اعتدال 
رعایت می شود.اما آنچه مسلم است ارتباط مستقیم 

جسم و روح است.
در ساده ترین حالت، احساس معنویت در زمان روزه داری 
آشناترین مثال این اثر است. اینکه حالات نامبرده ناشی 
از کاهش میزان قند خون و آب بدن بوده و اثری مادی 
است به جای خود صحیح است، اما همین استدلال خود 

مؤید اثر تمرین جسم بر حالات روحی است.
در اغلب جوامع موفق، یکی از گروه های مورد وثوق و 
اعتماد مردم، ورزشکاران نخبه هستند. یعنی افرادی که 
با ممارست و ریاضت جسم به درجه ای از شخصیت و 
منش رسیده اند که مرجع ایمانی اکثریت جامعه باشند 

چیزی شبیه به پهلوانهای فرهنگ خودمان.
براساس نظر بزرگان رشته تربیت بدنی، اصلا نام گذاری 
این رشته با این نام بر همین اساس است؛ تربیت از 

طریق بدن.
اما امروز آنچه کمتر در میان جامعه ورزشی دیده می شود 

بهره مندی از آثار معنوی ناشی از تمرینات جسمی است. 
در واقع وجود هجمه زیادی از فرهنگ ها که همراه با 
رشته های ورزشی مختلف، به جامعه ورزشی کشور ما 
وارد شده به سبب بروز تداخلات فرهنگی یکی از دلایل 
بروز چنین فرایندی است. به طوری که فرهنگ موجود در 
رشته های ورزشی اصیل ایرانی را نیز تا حدی تحت تاثیر 
خود قرار داده. از سوی دیگر مباحثی چون صنعتی شدن 
ورزش، تجاری شدن ورزش و فساد در ورزش که اغلب 
ناشی از داد و ستدهای مالی است و پای دلالان و واسطه 
های غیرورزشی را به حیطه ورزش باز کرده خود می تواند 
سببی بر بروز بی اخلاقی ها، تبانی ها و افول لازمه های 
فرهنگی در ورزش باشد. همچنین تغییر در روند تربیتی 
ورزشکاران که خود دو علت مهم دارد نیز می تواند بر این 

روند اثری افزاینده داشته باشد.
این دو علت خود عبارتند از:

١ عدم وجود مرتبه استاد و شاگردی در فرایند تمرین و 
تربیت ورزشکار

٢ عدم وجود آکادمی های تمام وقت با رویکرد فرهنگی 
ورزشی

اما به راستی این دو علت تا چه میزان می تواند تاثیر 
گذار باشد. خیلی از عمر آکادمی های ورزشی شبانه روزی 
کشور نمی گذرد. مجموعه هایی مانند باشگاه پیکان، 
نفت، هما و امثالهم که دارای مدارس ورزشی شبانه 
روزی بودند و اگر به دو نسل قبل تر در ورزش کشور 
برگردیم تاثیر فرهنگی و تربیتی این آکادمی ها را به 
کمال درمی یابیم. ورزشکارانی که چه از منظر تمرین و 

تغذیه و چه از بابت تأدیب و تربیت در اختیار باشگاه و 
مربیانی بودند که البته آنها شایستگی در اختیار گرفتن 

سکان پیشرفت شاگردانشان را داشتند.
مورد دیگر هم مساله استاد و شاگردی است. اطاعت 
محض شاگرد از استاد در هر دستور او راه بهتر شدن و 
پرورش یافتن را برای شاگرد می گشود. اما امروز نه فقط 
این نوع رابطه دستخوش تغییر شده بلکه بازیکن محوری 
و مسائلی از این دست نیز فضای تربیتی ورزش را دچار 

ناهنجاری های عجیبی کرده.
امروز فضای ورزش کشور نیاز به یک بازیابی اساسی دارد. 
یک تغییر ساختاری چشمگیر البته باید از بالا به پایین 
رخ دهد. قطعا کنار گذاشتن مدیران سیاسی و تفویض 
پست ها و اختیارات مدیریتی ورزش کشور به اهل علم و 
فن، اولین قدم مثبت برای احیای فرهنگ اصیل ورزشی 
در بدنه ورزش کشور خواهد بود. از سوی دیگر تدوین 
قوانین درخور برای اعطای مدارک مربیگری که علاوه بر 
دانش و تجربه وجود منش و اخلاق مورد لزوم برای کار 
مربیگری را در شرکت کنندگان دوره های مربیگری رشته 
های مختلف تایید کند از دیگر شروط بازیابی اخلاقی 
ورزش کشور است. و از طرفی اعمال قوانین سختگیرانه 
تر برای ورزشکاران، مربیان و مدیران خاطی که عرصه 
فرهنگ ورزشی را خدشه دار کرده اند نیز از عوامل بازدارنده 

بروز بی اخلاقی ها خواهد بود.
و این ها به دست نخواهد آمد مگر با بهره گیری از دانش 
وتجربه بزرگان و اساتید رشته تربیت بدنی که این روزها 

جای خالیشان به شدت احساس می شود.

ریاضت جسم یا تربیت بدن؟!
نخود هر آش!

 دکتر علی  ساجدی

  نویسنده

آیا میثاقی در حد و اندازه جانشینی عادل بود؟
این کجا و آن کجا!

دوشنبه  سال  های  سال 
دیدن  به  عادت  ها  شب 
نود داشتیم، برنامه ای که 
اغلب  زندگی  از  قسمتی 
فوتبالی ها شده بود ولی به 
سادگی تمام از صدا و سیما 

ملی حذف شد.
قطعا به این زودی نابغه ای  
مانند »عادل« که به تمامی 
مسائل فوتبال اشراف داشته باشد و در اجرا بی نقص باشد 
به رسانه ملی معرفی نمی شود، پس از گذشت این همه 
را جز جناب فروغی  برکناری عادل  باز هم چرای  مدت 
)مدیر شبکه( کسی نمی داند، حذف عادل شاید به فوتبال 
ایران هم کم ضربه نزد، باید قبول کنیم که تاثیرپذیری 
برنامه نود خیلی بالاتر از از یک برنامه ورزشی معمولی بود، 
مسائل کلان فوتبال ما در برنامه نود کاملا تغییر می کرد و 

مورد تحلیل و بررسی کامل قرار می گرفت.
برای همه واضح و مبرهن شد که مدیران شبکه سه با 
رفتن عادل، جایگزین خوبی برای او انتخاب نکرده اند. 
»محمدحسین میثاقی« به اندازه ای که باید بین مردم 
محبوب باشد نتوانسته خود را در دل هواداران فوتبال جا 
کند، البته که هرکس جایگزین عادل می شد به همین 

حال دچار می شد و از چشم مردم می افتاد.
در جرو بحث های او با »مهدی تاج« شاید کاملا حق با 
میثاقی بود، اما تاج با تیزهوشی تمام بحث را به سمت 
مسائل حاشیه ای میثاقی و فردوسی پور برد و دقیقا 
دست بر نقطه ضعف میثاقی گذاشت، موضوعی که به 
اندازه کافی میثاقی را برهم ریخت و باعث پایان دادن 
برنامه زودتر از موعد مقرر شد. مهدی تاج، با این کار هم از 
پاسخ دادن به پرسش های مردم فرار کرد و هم میثاقی را 

باز هم در برابر مردم قرار داد تا او را تخریب کند.
محمدحسین میثاقی به طور قطع یکی مجریان ورزشی 
برتر صدا سیما است، اما انتخاب اشتباه او برای جانشینی 
عادل، میثاقی را تبدیل به یک عنصر خنثی کرده است، 
کسی که هرچه تلاش بر گفتن حقایق هم داشته باشد، اما 
به دلیل اینکه رای اعتماد مردم را ندارد باز هم نمی تواند 
کاری که عادل در فوتبال ایران می کرد را انجام دهد و با 
فوتبال برتر تاثیرپذیری در جامعه داشته باشد، به عقیده 
مردم میثاقی حق شاگردی را برای کسی که او را به رسانه 
ورزشی معرفی کرده ادا نکرده است و در قبال فردوسی پور 

رفتاری حرفه ای نداشته است.
تفاوت میان استاد و شاگرد زمانی مشخص شد که در 
چندین سال پیاپی فردوسی پور با برنامه نود پر بیننده 
ترین برنامه بین تمامی شبکه های صدا سیما می شد 
اما فوتبال برتر با محمد حسین میثاقی، از برنامه هایی 
مانند حیات وحش هم کمتر طرفدار داشت، موضوعی 
که می تواند به معنای به صدا درآمدن زنگ خطر برای 

مدیران شبکه است!
نکته عجیب این است، در زمان فردوسی پور حتی ده 
دقیقه هم به او وقت اضافه داده نمی شد تا بحث های رد 
و بدل شده در برنامه را تمام کند اما برای فوتبال برتر در 
دوران شیوع کرونا ویروس، سه برنامه در یک هفته داده 
می شد تا میثاقی به راحتی به کارش ادامه دهد و بیشتر 
در چشم مردم باشد تا کمی با برنامه هایی با جنبه طنز 

بتواند خلاء برنامه نود را پر کند.
با رفتارهایی که در قبال برنامه نود دیدیم و مقایسه هایی 
با  برنامه  دو  این  فهمیدیم  داشتیم،  برتر  فوتبال  با  که 
رویکرد های متفاوتی پخش می شد، نود محبوب مردم و 
منفور شبکه بود اما فوتبال برتر در بین مردم جایی ندارد 
ولی این طور که معلوم است عجیب بین مدیران شبکه 

پر طرفدار است!

حرف آخر

محمدرضا ولی زاده آلاشتی

  خبرنگار
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محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

»بهداد سلیمی«: 

رفتن آیان برای ایران خوش یمن است 
قهرمان سابق وزنه برداری جهان و المپیک گفت: تغییر و 
تحول در فدراسیون بین المللی و رفتن »تاماش آیان« برای 
ایران خوش یمن است و به کسب یک کرسی بین المللی 

نیز امیدوار هستیم.
»بهداد سلیمی« که به عنوان یکی از قهرمانان ورزش و 
امور  در  المپیک  ملی  کمیته  رئیس  مشاور  همچنین 
المپین ها روز گذشته  در مراسم افتتاحیه تالار مشاهیر 
ورزش ایران حضور داشت، در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
افتتاح تالار مشاهیر ورزش ایران اقدام مثبتی است که در 
دوران مدیریت »سیدرضا صالحی امیری« رئیس کمیته 
ملی المپیک شکل گرفت. برنامه این است که هر ماه 
از سردیس پنج تن از ورزشکاران کشور رونمایی شود و 
در تالار مشاهیر که در طبقه همکف ساختمان کمیته 
ملی المپیک هست، قرار داده شود. به نظرم اتفاق خیلی 
قشنگ و خوبی است. خودم به عنوان کسی که قهرمان 
المپیک بودم و در این لیست هستم، از این اتفاق خیلی 

خوشحالم.
وی درباره وضعیت وزنه برداری و شانس کسب مدال در 
دهه   ۲ در  ایران  وزنه برداری  کرد:  عنوان  توکیو  المپیک 
گذشته همیشه در المپیک شانس کسب مدال را داشته 
است.  خدا را شکر در چند دوره اخیر موفق بودیم. در این 
دوره هم نفرات خیلی خوبی داریم. امیدوارم در المپیک 
۲۰۲۱ توکیو اتفاقات خوبی برای ورزشکاران ما رخ دهد و 

شاهد مدال آوری آن ها باشیم.
سلیمی در پاسخ به این سووال که با رفتن »تاماش آیان« 
چه تحولی در فدراسیون بین المللی رخ خواهد داد، عنوان 
کرد: به طور قطع رفتن »تاماش آیان« برای ما تاثیرگذار 
باشیم،  داشته  درستی  ارتباطات  و  سیاست  اگر  است. 
فدراسیون  در  تاثیرگذار  و  خوب  کرسی  یک  می توانیم 
بین المللی داشته باشیم. من به تغییر و تحولی که رخ 

داده، خیلی امیدوارم.

ریاست هیات کشتی مازندران  تیرماه تکلیف  امروز ۴ 
روشن خواهد شد. مجمع انتخابات هیات مذکور در حالی 
پس از حدود سه ماه تشکیل می شود که طی این مدت 
شاهد کشمکش های پیدا و پنهان و فراز و فرود های ریز 
و درشت بسیار بود ه ایم.  شایعات مربوط به مهندسی 
انتخابات، کنار گذاشته شدن معاونت ورزشی اداره کل و 
اعلام کناره گیری سرپرست هیات از جمله پس لرزه های 
این حواشی بود با تمام این احوال می توان اذعان کرد 
صبر و درایت برخی نیروهای خدوم و پرتلاش همچون 
دکتر فعلی سرپرست دبیری هیات که از جمله کارشناسان 
حاذق عرصه رسانه محسوب می شود شرایطی فراهم کرد 
تا از دامنه حواشی کاسته شود و مسیر انتخابات هموار 

در راستای وفاق و اتحاد هموار شود.
احراز ریاست  نامزد  یازده  تحت چنین شرایط و فضایی 
هیات کشتی مازندران امروز به صف خواهند شد )البته 
احتمال کناره گیری و ریزش در میان این جمع کثیر بسیار 
زیاد است( تا پس از سال های نسبتا طولانی حضور اصغر 
ثمربخش در راس هیات، فرد دیگری را جانشین مشدی 
کشتی مازندران کنند. بی گمان و چنانچه اتفاق غیر قابل 
پیش بینی رخ ندهد امروز از میان داوطلبان ریاست هیات 
یک نفر با رای اعضای مجمع انتخاب خواهد شد. کتمان 
نمی توان کرد تمام کسانی که پای در میدان گذاشته اند 
برای خدمت و در جهت تقویت و سرافرازی ورزش اول 
خطه سرسبز مازندران آستین بالا زده اند. در نیت خیر و 

سعی و اهتمام آنان نیز نمی توان تردید داشت اما روشن 
است  قطب کشتی کشور نیاز به مدیری با بیشترین امتیاز 
دارد. فردی که مقبول جامعه کشتی، بی حاشیه، مدیر، 
مدبر و پشتگرم به حمایت های مادی و معنوی باشد. اداره 
کشتی استانی چون مازندران کمتر از اداره برخی فدراسیون 
ها نیست. استانی که تعداد مدال های کشتی قهرمانان 
آن در میادین بین المللی، جهان و المپیک زبانزد خاص 
و عام است. بنابراین انتخابات هیات این خطه نه تنها 
برای جامعه کشتی کشور بلکه برای مسئولین استان و 

فدراسیون نیز از اهمیت بسزایی برخوردار است.

همه از رئیس آینده حمایت کنند

از امروز ۴ تیرماه و با انتخاب رئیس جدید هیات کشتی 
حجت بر همه نامزدها و بزرگان ورزش اول مازندران تمام 
شده و آنان وظیفه دارند از مسئول جدید هیات حمایت 
کنند.  امروز رئیس هیات کشتی استان، رئیس یک گروه 
و باند نیست بلکه مسیول کل کشتی استان از منتهی الیه 
شرق تا غرب استان است. از امروز به بعد نیک وبد و فراز 
و فرود کشتی به نام رئیس جدید هیات نوشته خواهد 

شد. کسی که این مسئولیت خطیر را بر عهده می گیرد 
و  زحمتکشان  تمامی  و حمایت  اندیشه  تفکر،  از  باید 
تلاشگران کشتی به نحو نیکو بهره بگیرد. نگاهش به تمام 
نقاط، همه مربیان، داوران یکسان باشد. قهرمانان افتخار 
آفرین را دریابد. آنان را ارج نهد و بر صدر نشاند. کشتی 
مازندران به تنهایی به اندازه یک کشور اعتبار و اقتدار دارد. 
پیشینیان خصوصا بزرگمردی چون ثمربخش توانست این 
اعتبار و افتدار را در مسیر درست هدایت کند. رئیس 
جدید هیات نیز باید در همین وادی گام بزند و در جهت 
اوج و اعتلای آن یک لحظه فروگذار نکند. رئیس جدید 
هیات بهتر از هرکسی می داند تداوم و پایداری در جهت 
انجام وظیفه امر ساده ای نیست. در خطه مازندران همه 
مردم کوچه و بازار کارشناس و صاحبنظر کشتی هستند. 
آنها  بخوبی تشخیص می دهند چه کسانی دامن همت 
و کسب  خودنمایی  برای  کسانی  چه  و  بسته  کمر  به 
شهرت وارد میدان شده اند بنا براین امیدواریم و انتظار 
داریم  مسئولیت سنگینی را که بر دوش گرفته به سلامت 
سر منزل مقصود برساند و پاسخ اعتماد اعضای مجمع را 

با اعتماد پاسخ دهد.

گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛ 

امروز تکلیف کشتی مازندران روشن می شود 

وزنه برداری

شهرداری فردیس در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب سال ١٣٩٩ ، پروژه های ذیل را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به متقاضیان واجد شرایط به شرح ذیل واگذار نماید.لذا از کلیه 
متقاضیان دعوت به عمل می آید از تاریخ انتشار نوبت اول آگهی جهت خرید اسناد مناقصه با مراجعه به امور قراردادهای شهرداری واقع در جاده ملارد جنب پارک منظریه خ ١6 متری حافظ 
بلوار فرگاز انتهای بلوار شهید تهرانی مقدم روبه روی شهرک بهارستان شهرداری مرکزی فردیس ، ضمن واریز مبلغ ٢/٠٠٠/٠٠٠ ریال به عنوان هزینه خرید اسناد به حساب 4٠٠٨١٩6٨٨64٥ 
نزد بانک شهر شهرداری و ارائه رسید آن نسبت به اخذ اسناد مناقصه اقدام نمایند . جهت دریافت اسناد داشتن یکی از گواهی های مندرج در قسمت ستون گواهی لازم)جدول ذیل( ، 

معرفی نامه ممهور به مهر و امضای مدیرعامل یا دارنده پروانه کسب یا نمایندگی مجاز ، روزنامه آخرین آگهی تغییرات اعضای شرکت ،  کد اقتصادی و گواهینامه صلاحیت ایمنی و مالیات بر ارزش افزوده معتبر الزامی است. سایر اطلاعات 
و جزئیات در اسناد مناقصه درج شده است .هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد ، هرگاه برندگان نفر اول ، دوم و سوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند ، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد . شهرداری فردیس در رد یا قبول 
هر یک از پیشنهادها مختار است و به غیر از سپرده شرکت در مناقصه کلیه اسناد و مدارک مربوط به متقاضیان نزد شهرداری باقی می ماند. پیشنهادات می بایست در پاکت های مجزا)الف - ب - ج( لاک و ممهور به مهر شرکت شده و تا 

پایان وقت اداری روز دوشنبه مورخ ٩٩/٠4/٢٣ به دبیرخانه شهرداری تحویل داده شود. جلسه کمیسیون مناقصات شهرداری در روز  سه شنبه مورخ  ١٣٩٩/٠4/٢4 ساعت ١٢:٠٠ در محل دفتر شهردار فردیس برگزار خواهد شد.

آگهی مناقصه عمومی - نوبت اول

برآورد مبلغ ریالی پروژهشرح عملیاتردیف
مبلغ سپرده شرکت 
مدتدرصد نقد و تهاترحداقل  گواهی لازممحل اجرادر مناقصه  به ریال

١
خرید پمپ های ضد 

الکتیریسیته
٩/٥٠٠/٠٠٠/٠٠٠47٥/٠٠٠/٠٠٠

محل مورد تایید سازمان 
آتش نشانی فردیس

پروانه کسب مرتبط با موضوع
یا شرکت های تولید کننده مرتبط با موضوع 

یا نمایندگی مجاز
یکماه %١٠٠ نقد

٢
خرید خودرو با کاربری 

آتش نشانی
٢٩/٥٠٠/٠٠٠/٠٠٠١/47٥/٠٠٠/٠٠٠

محل مورد تایید سازمان 
آتش نشانی فردیس

پروانه کسب مرتبط با موضوع
یا شرکت های تولید کننده مرتبط با موضوع 

یا نمایندگی مجاز
یکماه %١٠٠ نقد

٣
خرید شیرهای 

هیدرانت
٣/٨٠٠/٠٠٠/٠٠٠١٩٠/٠٠٠/٠٠٠

محل مورد تایید سازمان 
آتش نشانی فردیس

پروانه کسب مرتبط با موضوع
یا شرکت های تولید کننده مرتبط با موضوع 

یا نمایندگی مجاز
یکماه %١٠٠ نقد
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